
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 4. februar 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Samrådsspørgsmål F
I artiklen ”Minister reagerer på knytnæveslag, kvælertag og en hverdag med vold i folke-
skolen. »Pilen peger også på os forældre«”, Berlingske.dk, den 3. februar 2025, udtaler 
ministeren om vold i skolerne: ”(…) når jeg spurgte ministeriet, hvad vi egentlig vidste, 
så vidste vi ikke rigtigt noget. Vi lavede så efterfølgende en rundspørge, en kortlægning, 
sammen med Kommunernes Landsforening, som gjorde os en lille smule klogere. Men 
det var ikke nogen ph.d., der blev udarbejdet”. I samme artikel indikerer ministeren klart, 
at det er et problem, han har været opmærksom på og er blevet informeret om af lærere, 
han har mødt. Hvorfor har ministeren ikke tidligere gjort mere for at få kortlagt omfanget 
af vold og trusler i folkeskolen, så vi får et reelt overblik over problemets omfang og 
udvikling, og erkender ministeren, at tidligere handling kunne have forhindret elever og 
forældre i at skulle gennemleve de forfærdelige oplevelser, Berlingske har afdækket?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bertelsen (KF), Karina Adsbøl (DD) og Helena 
Artmann Andresen (LA).

På udvalgets vegne
Karina Adsbøl
formand
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